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Črnomaljski čebelarji obiskali prijatelje v 
Derventi in Bosanskem Brodu

Člani čebelarskega društva Čr-
nomelj smo se od 26. do 28. av-
gusta 2016 mudili na obisku pri 
bosansko-hercegovskih čebelar-
jih v Derventi in Bosanskem Bro-
du. Društva sodelujejo že več let, to 
pa potrjuje odprtost in usmerjenost 
našega društva v sodelovanje s so-
rodnimi organizacijami tako v doma-
čem okolju kot tudi v tujini. Ko nas 
je septembra 2014 v Črnomlju obi-
skala delegacija čebelarjev iz Bosne 
in Hercegovine, smo jim obljubili, da 
jih bomo tudi mi obiskali v njihovem 
kraju.

Na pot smo se odpravili 26. av-
gusta v jutranjih urah in že pred pol-
dnevom prispeli v Dervento, kjer so nas pričakali 
odlični gostitelji. Po uvodnih pozdravih in namestitvi 
smo dokončno uskladili načrt našega izleta. Obisk 
je bil namenjen spoznavanju čebelarstva v Bosni in 
Hercegovini ter izmenjavi izkušenj na področju or-
ganiziranja čebelarjev in promocije čebelarskega 
turizma. Vodja delegacije je bil g. Dušan Milinko-
vić, predsednik ČD Črnomelj in terenski svetovalec 
pri ČZS. V strokovne razprave sta se poleg g. Mi-
linkovića dejavno vključevala tudi Miroslav Rožman, 
predsednik Čebelarske zveze Bele krajine in član 
upravnega odbora ČZS, ter Stanislav Plut, član nad-
zornega odbora ČZS, ki sta predstavljala zlasti or-
ganiziranost čebelarjev in promocijo čebelarstva ter 
s tem povezanega turizma. Oba dneva so v organi-
zaciji Centra za lokalni in regionalni razvoj CELOR 

in Čebelarskega društva Lipa potekale okrogle mi-
ze in predstavitve. Udeleženci so bili predstavniki lo-
kalne skupnosti, čebelarji iz Prnjavora in Šamca ter 
drugi zainteresirani posamezniki. Na dan prihoda v 
Dervento nas je sprejel vodja oddelka za kmetijstvo 
v Občini Dreventa, ob odhodu iz tega mesta pa se 
nam je na kosilu pridružil župan Občine Bosanski 
Brod.

Preostali čas smo porabili za ogled turističnih 
znamenitosti in čebelarstev v okolici Dervente in Bo-
sanskega Broda. Med osrednjimi dogodki obiska je 
bila brez dvoma skupna zasaditev drevesa prijatelj-
stva – lipe, ki smo jo pripeljali iz Slovenije, v bližini 
osrednjega trga v Derventi. Med obiskom smo po-
leg spoznavanja lokalne kulinarike obiskali tudi kul-
turnozgodovinski kompleks Detlak, izletniško točko 
Nadeša, družinsko kmetijo »Žikin ranč« in druge zna-

Skupaj s čebelarji Združenja Lipa, turistično 
organizacijo in Centrom za lokalni in regionalni 
razvoj iz Dervente smo kot simbol odličnega 
sodelovanja s ČD Črnomelj v središču mesta 
posadili lipo – drevo prijateljstva.
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Druženje s čebelarji Združenja Lipa iz Dervente pri čebelnjaku 
čebelarja Vlada Martića 
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Predsednik Združenja čebelarjev Vučjak iz 
Bosanskega Broda g. Luka Šljivić nam je na 
svojem primeru dobre prakse pokazal, kako 
v njihovem društvu izboljšujejo čebeljo pašo. 
Pokazal nam je triletni nasad pavlovnije.
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menitosti. Obisk v Derventi je potekal prav v dneh 
občinskega praznika, zato smo imeli priložnost obi-
skati tudi veliki »Derventski vašar«, na katerem se 
družijo in zabavajo številni domačini in obiskovalci. 

V treh dneh so se društvene vezi še utrdile, po-
leg tega pa smo spoznali tudi nove ljudi, njihovo de-
lo in izkušnje, predvsem v čebelarstvu. Organizatorji 
obiska so se izkazali kot zares gostoljubni ljudje in 
odlični gostitelji, zato je prav, da se jim tudi na tem 

mestu zahvalimo za edinstveno doživetje. Po prije-
tnem in poučnem tridnevnem bivanju smo z nepo-
zabnimi vtisi zapustili Bosno in Hercegovino in se 
še nekaj dni pogovarjali o doživetem. S ponosom 
bomo poleg uspehov in dela našega društva pred-
stavljali tudi prijateljstvo s čebelarji iz Dervente in 
Bosanskega Broda ter še naprej utrjevali meddru-
štveno sodelovanje.

Za ČD Črnomelj Valentin Kuhar

Čebelarska ekskurzija ČZS v Črno goro (I. del)
Čebelarji Črne gore so v minulih letih večkrat obi-

skali Slovenijo ter pri nas iskali informacije in usme-
ritve za razvoj tamkajšnjega čebelarstva. Ker smo 
med seboj dobro sodelovali, smo se v ČZS odločili, 
da bomo v okviru svojih letnih čebelarskih ekskur-
zij črnogorskim čebelarjem vrnili obisk in odpotova-
li v Črno goro. V tej mladi državi so nas gostoljubno 
sprejeli in o našem obisku celo poročali v poroči-
lih na javni televiziji. Vse dni obiska nas je spremljal 
predstavnik Čebelarske zveze Črne gore (SPOCG 
– Savez pčelarskih organizacija Crne Gore) g. Vla-
do Radulović. Pot nas je vodila skozi Liko, Dalmacijo 
in Hercegovino do Črne gore, nato pa skozi Nikšič 
v glavno mesto Podgorica, kamor smo prispeli v ve-
černih urah.

Črna gora je država, ki se v marsikaterem pogle-
du še razvija in dohaja preostale evropske države. 
S svojo bogato turistično ponudbo je zelo privlačna 
za turiste, to pa s pridom izkoriščajo domači čebe-
larji, čeprav je veliko stvari še neurejenih. Predvsem 
za turiste z evrskega območja je privlačno, da Črno-
gorci kot državno valuto uporabljajo evro. Črna gora 
ima 620.000 prebivalcev, ki živijo v 23 občinah. Če-
belarji so povezani v 25 čebelarskih društev, ki so 
združena v krovno čebelarsko organizacijo na rav-
ni države. Predsednik čebelarske zveze g. Radule 

Miljanić je volonter, ki si zelo prizadeva za napredek 
čebelarstva. SPOCG je najboljša organizacija na po-
dročju kmetijstva v Črni gori, zato jo podpirata tudi 
vlada in ministrstvo za kmetijstvo. Podoben položaj 
je tudi v Sloveniji, to pa potrjuje nujnost stanovske 
povezanosti in enotnosti v pogovorih z državo. Tudi 
čebelarji v Črni gori so bili vedno med bolj izobraže-
nimi ljudmi.

Čebelarski center Hiša medu
Drugi dan obiska smo se na prve čebelarske 

oglede najprej odpravili v Danilovgrad. Tam so leta 
2014 odprli Hišo medu (Kuča meda), nekakšen če-
belarski center z različnimi servisi, ki jih potrebujejo 
čebelarji. Hišo medu so zgradili s pomočjo države. 
Z opremo, ki so jo kupili s sredstvi fundacije Združe-
nih držav Amerike (USAID), pa čebelarjem ponujajo 
izdelavo satnic iz njihovega lastnega voska. Najmanj-
ša količina voska, iz katerega čebelarjem izdelajo sa-
tnice, je 50 kg. V čebelarskem centru so še manjša 
čebelarska trgovina, proizvodnja invertnega sirupa 
in sladkornih pogač za prehrano čebel ter sejna dvo-
rana za predavanja in sestanke.

V Hiši medu sta nas sprejela predsednik SPOCG 
Radule Miljanić ter podpredsednik vlade dr. Petar 
Ivanišević. Podpredsednik vlade nam je predstavil 
črnogorsko čebelarstvo in dejavnosti, ki so usmer-

Od leve proti desni: predsednik SPOCG 
Radule Miljanić, predsednik ČZS Boštjan Noč 
in podpredsednik črnogorske vlade dr. Petar 
Ivanišević
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Stroj za izdelavo satnic zadosti potrebe celotne 
Črne gore.
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